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PROCES – VERBAL 

 
Încheiat cu ocazia şedinţei  ordinare a Consiliului local municipal  

Tîrgu-Mure ş din data de 28  noiembrie  2013 
 
 
 
S-a prezentat sinteza procesului-verbal al şedinţei ordinare din data de  24 

octombrie 2013 şi sinteza procesului verbal al şedinţei extraordinare din data de 11 
noiembrie 2013.  

Din totalul de 23 consilieri locali,  sunt prezenţi la  şedinţă 20 de consilieri. 
Absentează d-nii consilieri  Gombos Geza, Jozsa Tibor şi Soos Zoltan. 

Dl. consilier Maior:  - doamnelor şi domnilor, stimaţi consilieri, permiteţi-mi să 
deschid lucrările şedinţei ordinare a Consiliului local municipal Tîrgu-Mureş, din data de 
28 noiembrie  2013.   

Înainte de a supune la vot Ordinea de zi,  întreb  domnii consilieri dacă doresc să 
ia cuvântul. 

Dl. consilier Pui: - am o întrebare domnule preşedinte, de ce un viceprimar poate 
sta la prezidiu, iar altul, nu? Recunosc că interesele maghiarilor sunt reprezentate la 
prezidiu, dar consider că şi interesele românilor trebuie să fie reprezentate de viceprimarul 
român Ionela Ciotlăuş. 

Dl. consilier Maior: - cred că ne abţinem la comentariu. 
Dl. viceprimar Peti:  - bună-ziua, doresc să-mi exercit dreptul legal de a vorbi în 

limba maternă şi aş dori să fie un traducător. 
D-na viceprimar Ciotlăuş: - aş vrea să luăm act de absenţa din mijlocul nostru a 

domnului Primar, care evident nu reprezintă interesele cetăţenilor, astăzi la o şedinţă atât de 
importantă când avem atâtea proiecte importante de dezbătut pe ordinea de zi, de 
asemenea, aş vrea să aduc la cunoştinţa opiniei publice un nou abuz al primarului şi 
executivului Primăriei Municipiului Tîrgu-Mureş, şi anume, acela de a nu introduce pe 
ordinea de zi, trei proiecte de hotărâre pe care subsemnata în calitate de viceprimar al 
Municipiului Tîrgu-Mureş le-am iniţiat şi le-am publicat în termen de 30 de zile pe site-ul 
primăriei aşa cum prevede legea, şi anume: înfiinţarea comisiei pentru verificarea şi analiza 
operatorului Aquaserv în vederea revizuirii tarifului la apă, care creşte an de an. De 
asemenea, identificarea unor soluţii tehnice pentru eliminarea pierderilor din sistem, 
pierderi care se facturează pe seama cetăţenilor.  

Un alt proiect este cel referitor la modificarea normelor de transport în Tîrgu-
Mureş şi suplimentarea numărului de staţii pentru transportul interurban şi de asemenea, 
regulamentul privind managementul asociaţiilor de proprietari. Sper ca la proxima şedinţă 
cele trei proiecte care se referă în exclusivitate la interesul cetăţenilor, să fie introduse pe 
ordinea de zi şi să fie aduse la cunoştinţa comisiilor de specialitate pentru analiză. 
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Dl. consilier Sabău: - domnule preşedinte, vă rog în special pe dv. să transmiteţi 
mesajul meu mai departe d-lui primar, împreună cu consilierul local Loghin Lucian am fost 
la o emisiune în direct la radio, unde o serie de cetăţeni ne-au sesizat cu o serie de 
probleme, noi am depus această adresă la primărie, am înregistrat-o şi aş avea rugămintea 
să fie adresată primarului, iar dânsul, conform legii, cu procedurile de rigoare, să ia măsuri 
în acest sens pentru rezolvarea problemelor pe care târgumureşenii le solicită. 

Dl. consilier Maior : - am rugămintea către domnii consilieri, să ne abţinem de la 
anumite comentarii, aşa cum fac şi eu când aud anumite aberaţii.  

Dl. viceprimar Peti: - stimate domnule preşedinte, stimaţi colegi, am fost martorii 
unei fapte deplorabile săptămâna trecută când au apărut benere bilingve în oraş.  

Vă rog să aveţi răbdarea cuvenită, pentru că aveţi calitatea de invitaţi la această 
şedinţă şi sper că o să fiţi atenţi la tot ce se petrece aici, nu se întâmplă altceva decât ne 
exercităm un drept prevăzut de o lege din România.  

Dl. consilier Maior: - am o rugăminte, haideţi că în 2-3 minute dl. Peti termină, 
aşa e politica la partide. O să învăţaţi şi dv. încet  că politica aceasta e grea, când e vorba să 
primeşti ordine. 

Dl. viceprimar Peti: - stimaţi concetăţeni, nu ştiu câţi urmăriţi sau nu urmăriţi 
lucrările consiliului local şi ce facem noi aici zi de zi, dar încercăm să vă reprezentăm 
interesele cum ştim noi mai bine pentru că cei care azi stau în jurul acestei mese, sunt aleşii 
târgumureşenilor. Că vă  place sau nu, că nu vă convine de unii dintrei noi, este problema 
dv, dar respectul reciproc şi convieţuirea aşa cum a fost caracteristică până acum în ultimii 
23 de ani în Tîrgu-Mureş, este vorba despre respect şi ne respectăm că suntem diferiţi, vă 
rog să acceptaţi aceste argumente.  

Nici un coleg de-al nostru nu s-a simţit deranjat că aceste benere au apărut în 
oraşul nostru, aşa cum s-a întâmplat cu diferite simboluri. 

Legea descentralizării are un singur scop, de a aduce mai aproape avuţia noastră 
către locuitorii oraşului. Municipiul Tîrgu-Mureş a primit Ştrandul 1 Mai, a primit terenul 
de patine cu rotile şi a primit baza sportivă caiac canoe. Este drept că sunt încă două  
obiecte de patrimoniu - Sala Sporturilor şi Patinoarul acoperit - care după finisare, după 
terminarea construcţiei vor fi baze sportive de interes naţional. Va sluji nu numai interesele 
sportivilor, dar şi interesele tuturor târgumureşenilor. Nu vreau să enumer cât au făcut 
deputaţii şi senatorii pentru municipiul Tîrgu-Mureş în ultima perioadă: cinci săli de sport, 
blocuri ANL, reabilitarea termică a blocurilor şi bazinul de înnot. 

Consider că sloganele sunt jignitoare pentru toţi locuitorii acestei comunităţi. Rog 
mai multă empatie şi mai multă atenţie. 

D-na secretar Cioban: – nu vreau să fac niciun fel de critică, doar să vă aduc la 
cunoştinţă ceva referitor la ce se impută aici, că nu s-au pus pe ordinea de zi trei puncte. 
Referitor la acea comisie de verificare la Aquaserv, dv. vă amintiţi că aţi respins-o, nu 
avem un alt proiect, iar acela a fost respins. În ceea ce priveşte staţiile de autobuz, este 
absolut necesar să existe raportul şi aprobarea Comisiei de circulaţie, pentru a face mai 
multe staţii de autobuz, ceea ce nu există, şi ca urmare, nu se poate pune pe ordinea de zi. 

O să închei cu o lecturare: “Către Secretarul Municipiului Tîrgu-Mureş, referitor la 
proiectul privind aprobarea normelor specifice privind managementul de funcţionare a 
asociaţiilor de proprietari din municipiul Tîrgu-Mureş, având în vedere amendamentele 
primite de la sociaţiile de proprietari, cât şi referatul direcţiei de specialitate, vă rog a 
aproba retragerea de pe ordinea de zi a şedinţei consiliul local din data de 28.11.2013, a 
acestui proiect. 
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Dl. consilier Haller: - stimate domnule preşedinte, stimaţi colegi, pentru o singură 
instituţie nu aş face interpelare, dar este vorba despre un lucru general. Vorbesc despre 
plata proiectelor cu întârziere, în timp ce alte asocieri se plătesc mult mai repede. Proiectele 
adjudecate scolii sportive cuprind 110 mii 900 lei. Din asta a fost plătit 21 mii 600 lei şi 
aşteaptă să fie plătite 93 mii 600 lei. Întârzierea plăţilor  a convins multă lume să nu mai 
apeleze la proiecte. Cerem primăriei să ţină seama de paritatea între plăţile către asoceri şi 
plăţile pentru proiecte. 

Dl. consilier Maior: - supun la vot ordinea de zi  cu cele 43 de materiale, deoarece 
s-au retras spunctele 19 şi 24. 

Vă propun ca materialul nr. 15, deoarece sunt reprezentaţi ai asociaţiilor de 
proprietari, propun să-l discutăm ca prim material, urmând ca apoi să discutăm A.G.A. - 
Pieţe şi A.G.A. - Transport Local. 

Supun la vot ordinea de zi cu cele propuse. 
Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? – 
Cine se abţine? – 
Ordinea de zi a fost aprobată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 15 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea cheltuielilor necesare realizării investiţiei 

,,Achiziţionare de containere subterane pentru depozitarea gunoiului menajer şi reciclabil”: 
Dl. consilier Maior:  - la acest material, deoarece avem trei cereri de a lua 

cuvântul, oameni din partea asociaţiilor de proprietari, vă propun să le dăm cuvântul. 
Prima cerere este de la Asociaţia de proprietari nr. 694, are semnăturile a 7 

asociaţii de proprietari. 
Vă rog să vă exprimaţi votul, dacă sunteţi de acord să-i ascultăm mai întâi pe cei 

de la asociaţiile de proprietari. 
Dl. Călin Moldovan: - sunt administrator de bloc în cartierul Mureşeni, aş vrea să 

vă mulţumesc că azi îmi acordaţi posibilitatea să-mi exprim punctul de vedere, atât al meu 
cât şi al proprietarilor pe care îi reprezint. În ceea ce priveşte amplasarea gheenelor pentru 
gunoiul menajer – gheene subterane, este un proiect pe care noi îl aşteptăm de foarte multă 
vreme şi credem cu tărie că astăzi votul dv. va fi unul pozitiv. De ce spun acest lucru, 
pentru că mai nou, probabil că şi dv. aţi observat, gheenele de gunoi menajer se află într-o 
stare deplorabilă, containerele care sunt dotate pentru depozitarea gunoiului menajer, sunt 
într-o stare deplorabilă. Pentru SC Salubriserv unii pot să spun că este un business gunoiul 
menajer, pentru noi, asociaţiile de proprietari, şi pentru colegii mei care azi se află aici, nu 
este decât un chin care se materializează prin bani din partea proprietarilor şi forţă fizică pe  
care noi o depunem pentru întreţinerea acestor gheene şi pentru curăţenia acestor gheene. 
Îmi doresc foarte mult ca aceste gheene să poată fi amplasate, ca în viitorul apropiat dacă 
nu se materializează azi votul dv., să găsiţi o soluţie în ceea ce priveşte gunoiul menajer în 
cartierul Mureşeni şi toate cartierele din Tîrgu-Mureş. Cu asta închei, aşa cum cred că o 
parte din proprietarii pe care eu îi administrez, v-au dat votul de încredere, domnilor şi 
doamnelor consilieri, îmi doresc ca astăzi votul dv. să se întoarcă către cetăţenii acestui 
oraş, să fie unul pozitiv. Indiferent de votul dv. dat azi, vă promit că eu îl voi aduce la 
cunoştinţa proprietarilor pentru ca în viitor să ştie că dv. consilierii îi reprezentaţi cu cinste 
aici în cadrul consiliului local. 

Dl. Rus Dumitru – sunt preşedintele Ligii asociaţiilor de proprietari, domnilor 
consilieri  vă mulţumesc că mi-aţi dat posibilitatea să mă adresez dv. în plenul şedinţei de 
consiliu. Aşa cum cunoaşteţi, în numele asociaţiilor de proprietari afiliate, multe 
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reprezentate aici prin preşedinţi, am depus un material scris cred că îl aveţi în mape, prin 
care v-am solicitat sprijinul în primul rând în numele locuitorilor din cartierele de blocuri 
unde ştiţi că ne confruntăm cu situaţii deosebite în gestionarea deşeurilor menajere. Sigur 
că şi pe fondul unor tipuri  de comportament ale unor concitadinii ai noştri, actualul sistem 
de gestionare a deşeurilor menajere nu mai face faţă şi aş vrea să amintesc aici că 
materialul a mai fost discutat într-o şedinţă precedentă, şi fac referire la intervenţia d-lui 
consilier Benedek Istvan care foarte clar a afirmat că gheenele de gunoi sunt focare de 
infecţie, riscuri reale la starea de sănătate a populaţiei. Din intervenţia d-lui doctor a 
rezultat fără echivoc că iniţiativa executivului de a propune acest proiect pe ordinea de zi 
este una corectă, plecând de la realitatea din oraşul nostru, lucru pe care îl apreciem şi noi 
în numele asociaţiilor pe care le reprezentăm. Sigur că la şedinţa anterioară a fost şi 
intervenţia d-nei Ciotlăuş care nu a fost de acord cu materialul respectiv, dar m-am bucurat 
că pe parcursul acestor două luni de zile care au trecut de la şedinţa în care a fost respins 
materialul la un singur vot, d-na viceprimar având mai multe intervenţii publice din care 
am înţeles că este de acord că proiectul este necesar, sigur domnia sa a făcut referire la 
faptul că presupune nişte costuri importante, înţelegem şi noi acest lucru şi de acea vă 
rugăm doamnelor şi domnilor consilieri, să aprobaţi acest material ca să existe un început, 
să spunem că anul viitor vom rezolva câteva cazuri flagrante şi etapizat pe parcursul a 2-3 
ani să rezolvăm gestionarea deşeurilor la nivelul exigenţelor care sunt acum la început de 
mileniu trei şi de fapt, executivul, prin tehnologia pe care o propune, asta tinde să realizeze. 
Sper, doamnă viceprimar, să aveţi azi gândul bun pentru târgumureşenii din cartiere şi să 
daţi semnalul pozitiv pentru ca acest proiect de hotărâre să fie aprobat. 

D-na viceprimar Ciotlăuş: - dacă d-na Cioban făcea referire la un proiect al meu 
cu comisia pentru Aquaserv care a fost respins şi acesta este motivul pentru care nu s-a mai 
introdus în şedinţa de azi, iată că avem un alt proiect la care dânsa nu mai este consecventă 
şi care în aceeaşi formă în care a fost deja respins de câteva ori, îl prezintă azi identic. În 
această formă şi în forma care a fost respins până acum proiectul de hotărâre, nu 
îndeplineşte condiţiile legale pentru a primi votul nostru şi o să vă spun care sunt 
considerentele  pentru care cred eu că nu îndeplineşte condiţiile legale. În primul rând, un 
număr de 35 containere subterane este insuficient pentru populaţia târgumureşeană. Da, 
domnule Rusu, eu sunt de acord cu achiziţionarea pentru toată populaţia din Târgu-Mureş, 
adică a minim 300 de containere. Mai mult, acest proiect de hotărâre necesită revizuirea 
regulamentului de colectare şi transport a deşeurilor în Tîrgu-Mureş. Nu putem lua un 
proiect fără să-l legăm, fiindcă aici vorbim de un management integrat al deşeurilor în 
judeţ, care în curând trebuie să intre în aplicare începând cu anul 2014. În altă ordine de 
idei, conform contractului de delegare a serviciului către operatorul Salubriserv, această 
investiţie trebuie să o facă operatorul Salubriserv, iar consiliul local nu poate hotărî în 
contradicţie cu caietul de sarcini şi cu contractul de delegare a serviciului, avem o hotărâre 
de consiliu local din 2009 în care consiliul local suspendă obligativitatea Salubriservului de 
a investi în containere. Astăzi, prin acest proiect, consiliul local trebuie să revină la acea 
hotărâre şi să pună în sarcina Salubriservului această investiţie, nicidecum în sarcina 
municipiului pe banii bugetului local, pentru că în acest mod ar putea fi o faptă penală care 
s-ar putea imputa mai apoi consilierilor locali. 

Dl. consilier Maior: - am înţeles, vă mulţumim, aţi rămas la aceeaşi concluzie, nu 
sunteţi de acord.  

D-na viceprimar Ciotlăuş: - sunt de acord cu achiziţionarea a 300 de bucăţi 
pentru toţi cetăţenii din Tîrgu-Mureş şi cu plata containerelor de către Salubriserv. 
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Dl. consilier Maior: - am o propunere la material: suntem de acord cu toţii să 
votăm achiziţionarea a minim 300 de containere după ce se va ,  

Domnule, dacă aveţi ceva de spus, haideţi aici şi spuneţi. Nu sunteţi dl. adjunct de 
la poştă, de la Liberali?  

Văd că unii care propun taxe duble, care scumpesc tot ce există în ţara aceasta, 
mai au şi tupeul să vină în faţa noastră să ne dea lecţii cum ar trebui să stăm. 

Lucrurile stau în felul următor: în funcţie de alocaţiile bugetare se vor achiziţiona 
300-400-500 câte doreşte consiliul local, în funcţie de necesitate şi alocaţiile bugetare. 

 Cu acest amendament supun la vot proiectul de hotărâre şi o să vedem dacă d-na 
Ciotlăuş votează sau nu. 

D-na viceprimar Ciotlăuş: - şi cu suportarea de către Salubriserv, nu din bugetul 
local, pentru că nu avem voie câtă vreme caietul de sarcini şi contractul de delegare a 
serviciului public de salubrizare prevede investiţii ale operatorului. 

Dl. consilier Maior: - supun la  vot hotărârea, după care, dv. votaţi pentru sau 
împotrivă. Dacă votaţi împotrivă,  este exact ce aţi spus şi acum două luni de zile, 
minciuni. 

Conform regulamentului, supun la vot proiectul de hotărâre în varianta din dosare. 
Cine este pentru? – 13 voturi 
Cine este împotrivă? – 2 voturi  (Puiac C., Someşan C.) 
Cine se abţine? – 5 abţineri (Ciotlăuş I., Pui S., Sîmpălean D., Loghin L., Sabău 

O.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 13 voturi pentru, 2 voturi împotrivă şi 5 abţineri. 
Ăştia sunt oamenii pe care i-aţi votat, eu mă duc încet cu ai noştri şi cu UDMR 

care au înţeles ce înseamnă să iubeşti oraşului. Ceilalţi iubesc doar buzunarele proprii. 
Dl. consilier Sabău: - domnule preşedinte, aţi spus la începutul şedinţei că nu 

vreţi să faceţi politică în această şedinţă. Am privit cu ochi buni acest lucru şi credeam că 
va fi o şedinţă în care nu se va ajunge la acest lucru. Acum a plecat electoratul, putem 
vorbi. Eu am crezut că sunteţi de bună credinţă pe această fază.  

Dl. consilier Maior:  - şi eu, până când l-am văzut pe domnul de la PNL angajatul 
de la poştă.  

Dl. consilier Sabău: - dv. le vedeţi şi le ştiţi pe toate, eu nu-mi dau seama cine,  
nu contează. 

Aş vrea să fie foarte clar că vis-a-vis de poziţia dv. respectiv aceea că acei 
consilieri pe care i-aţi enumerat nu au fost de acord cu achiziţionarea acelor containere, 
este nimic mai fals, noi am dorit să achiziţionăm 300 de containere aşa cum a fost 
propunerea din varianta II.  

Dl. consilier Maior: - în limita bugetului alocat. 
Dl. consilier Sabău: - eu spun doar pentru dv., nu pentru electoratul care deja a 

ieşit din sală.  
Punctul nr. 1 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului de ocupare a funcţiilor publice 

pentru anul 2014: 
Dl. consilier Maior:  - comisiile au avizat favorabil proiectul de hotărâre, supun la 

vot materialul prezentat. 
Cine este pentru? – 19 voturi 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru. 
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(Nu a votat dl. consilier Bakos Levente) 
Punctul nr. 2 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea impozitelor şi taxelor locale pentru anul 

2014: 
Dl. viceprimar Peti: - mă exprim în limba română, deoarece sunt foarte 

importante detaliile care au fost luate în considerare ca şi principii la elaborarea şi la 
analiza acestor taxe şi impozite în general. Din păcate, în mass-media locală cred că nu s-
au dat toate datele necesare pentru a avea o imagine foarte clară asupra a ceea ce se doreşte 
a se face în acest domeniu. Nu este vorba despre o majorare. Este o diferenţă uriaşă între 
două noţiuni: majorare şi ajustare. Ajustare înseamnă că valoarea nominală nu este aceeaşi 
cu valoarea reală a  acestor taxe şi impozite, ceea ce  poate nu este foarte plăcut, dar nu este 
ieşit nimic din normalitate. Dacă putem spune aşa, fracţiunea noastră nu susţine nicio 
majorare. În schimb, cred că suntem de acord cu toţii că o anumită ajustare pentru a nu 
reduce nivelul investiţiilor, a serviciilor şi diversificarea acestor servicii la calitatea pe care 
toţi târgumureşenii o aşteaptă, să putem furniza în continuare, având în vedere şi faptul că, 
şi aici este responsabilitatea noastră uriaşă, acordăm foarte multe facilităţi şi acestea depind 
de aceste taxe şi impozite. Deci, în primul rând nu suntem de acord cu majorarea taxelor şi 
impozitelor. 

 În al doilea rând, nu suntem de acord cu introducerea unor taxe noi, ceea ce 
suntem de acord în schimb, este ca în anumite circumstanţe, când o instituţie subordonată 
acordă servicii suplimentare faţă de ceea ce a existat până acum, care serveşte interesul 
„clientului”, atunci poate introduce, dar este de fapt contravaloarea acelui serviciu prestat. 
La punctul 2, în concluzie, nu suntem de acord cu introducerea unor taxe suplimentare, 
eventual în schimbul căreia nu primeşte nimic cetăţeanul.  

În al treilea rând, cele mai multe discuţii s-au axat cu privire la taxele practicate de 
CASM care este un loc de divertisment îndrăgit de către târgumureşeni. Şi aici noi în 
comisia de buget am propus o varianta II care se axează pe următoarele principii. Nu 
scumpim nimic pentru târgumurşeni, în schimb, cei care vin din alte oraşe şi au 
posibilitatea de a alege între mai multe astfel de baze de agrement şi sportive care practică 
preţuri de peste 5 ori mai mari decât ai noştri din Complexul „Mureşul”. Noi am considerat 
în comisia de buget că este binevenită varianta II în care nu scumpim pentru târgumureşeni, 
dar facem preţuri competitive pentru cei care vin din afara oraşului, dar şi aici dacă se 
insistă în continuare pe un discurs puţin populist că degeaba dorim să facem un lucru bun 
pentru târgumureşeni, că nu se înţelege, atunci eu vin cu propunerea să amânăm taxele 
propuse la CASM şi la Grădina Zoologică şi să avem la dispoziţie încă o lună de zile, să 
înţelegem între noi care a fost raţionamentul acestor lucruri. 

D-na viceprimar Ciotlăuş: - cu respect faţă de dl. Peti, cred că dacă s-ar fi 
exprimat în limba maghiară, am fi înţeles cu toţii ce înseamnă scumpire, majorare, ajustare. 
Toate acestea înseamnă creştere, în cazul proiectelor de faţă care ni s-au prezentat azi spre 
a le vota. Domnule viceprimar, dacă de la 1,7 preţul se ajustează la 1,9, iar 
târgumureşeanul va plăti 1,9% anul viitor, faţă de 1,7 anul trecut, înseamnă că este o 
creştere, majorare, ajustare, scumpire. Mai mulţi bani din buzunarul cetăţeanului în bugetul 
local. Aş vrea să vă spun punctul de vedere al consilierilor PNL, vor vota împotriva tuturor 
proiectelor de hotărâre propuse azi pe ordinea de zi, care prevăd majorare, scumpire, 
ajustare, oricum o creştere a impozitelor şi taxelor şi a taxelor speciale pentru anul viitor 
atâta vreme cât aceste majorări se bazează doar pe buzunarul cetăţenilor, atâta vreme cât 
reîntregirea bugetului local poate fi făcută şi prin optimizarea cheltuielilor bugetului local, 
atâta vreme cât la  Tîrgu-Mureş se pot face chermeze publice de 1 milion de euro pe an, 
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atâta vreme cât la Tîrgu-Mureş de 4 milioane euro pe an dăm la cluburile sportive private, 
atâta vreme cât la Tîrgu-Mureş Curtea de conturi vine şi ne spune an de an că banul public 
se cheltuie ineficient, consider că nu este oportun să majorăm, scumpim sau ajustăm nici 
un impozit pe seama cetăţenilor. Noi vom vota împotriva tuturor acestor creşteri şi mai 
mult, nu suntem de acord cu introducerea unor taxe speciale noi, precum taxa vehiculelor 
lente, taxa de înmormântare, taxa de modernizare a sistemului de salubritate. Sunt multe 
taxe noi fără nici un fel de fundamentare  nouă, prin urmare PNL va vota împotrivă. 

Dl. consilier Sabău: – nu are rost să mai repet argumentele pe care colegii mei 
înainte le-au prezentat, consilierii PSD încercând să dea o mână de ajutor şi executivului 
dar şi cetăţenilor, noi vom propune varianta II, de la punctul 2 din ordinea de zi până la 
punctul 14,  respectiv să se respecte următorul principiu, acela că nici un fel de taxă, 
impozit sau amendă nu se va majora, nu se va ajusta şi nu se vor pune taxe noi, urmând ca 
varianta din mapă, când o veţi supune la vot, domnule preşedinte, să ne abţinem, iar în 
condiţiile în care varianta din mapă nu trece la vot, noi vom încerca să propunem varianta 
II care să îngheţe toate aceste taxe şi impozite la nivelul anul 2013, pe cele trei principii pe 
care le-am prezentat. 

Dl. consilier Maior: - vă citesc câteva taxe pe care onor guvernul dv. le-a majorat:  
alianţă care a pus cele mai mari taxe pe cetăţeni şi agenţii economici; alianţa care a taxat 
divorţul pe cale administrativă; alianţă care a taxat sănătatea oamenilor, a pensionarilor şi 
în special a introdus coplata care nu s-a văzut în istoria României; alianţa care a crescut 
taxa pentru paşapoarte, alianţa care a taxat ţăranii pentru gospodăriile de subzistenţă; 
alianţa care a taxat oamenii de afaceri; alianţa care a taxat diurne celor aflaţi în deplasare; 
alianţa care  a accizat suplimentar o serie de alimente; alianţa care a taxat transportul 
monopolurile naturale şi resursele naturale, alianţa care a întors ţara pe dos cu taxa de 7 
eurocenţi pe litru de benzină şi motorină; şi au tupeul să vină în faţa dv. să vă spună 
minciuni.  

Dl. consilier Bakos: - stimaţi colegi, stimaţi invitaţi, nu exprim părerea UDMR-
ului despre taxe şi impozite pentru că dl. Peti a vorbit despre asta, în schimb, ca economist, 
ţin să-mi exprim părerea că despre impozite şi taxe nu putem vorbi de măriri egale că 
mărim cu 0,. In Tg Mureş sunt cel puţin 10-20 de taxe care ar trebui scăzute, şi cel puţin de 
trei ori atâtea pe care ar trebui să le majorăm de trei ori. Pentru asta ar fi nevoie de o muncă 
lucidă, s-ar putea să fie nevoie de o muncă apolitică bazată pe profesionalism. 

Propun ca indiferent de ce se va hotărî azi cu privire la taxe şi impozite, taxele şi 
impozitele cu privire la anul 2015 să începem să le discutăm în februarie 2014 şi în fiecare 
lună să discutăm despre taxele şi impozitele unui serviciu şi atunci la sfârşitul anului 2014 
putem avea un buget echilibrat şi foarte bun al municipiului Tîrgu-Mureş. 

Dl. consilier Pui: - domnul primar a promis într-o conferinţă de presă, citez: „eu 
nu voi mări taxele la Tîrgu-Mureş”. De ce nu se ţine dânsul de cuvânt, dacă apare 
semnătura lui pe proiecte privind taxele? Directorii din primărie nu mai ascultă de dânsul? 
Noi aici nu vorbim de articole introduse de PD-L, noi aici vorbim de ceea ce facem noi. 

Dl. consilier Torzsok: - aş dori să reiau câteva din propunerile d-lui viceprimar 
Peti, respectiv, am fi de acord şi am vota pentru ajustarea taxelor şi impozitelor cu rata 
inflaţiei, de maxim 4%, propunem scoaterea din material a tuturor taxelor şi impozitelor 
noi şi eventual reanalizare în perioada următoare şi retragerea materialelor privind taxele la 
Week-end şi Zoo pentru reanalizare, până luna viitoare. 

Dl. consilier Benedek: - cel mai popular ar fi să suspendăm toate taxele şi 
impozitele, cred că toată lumea ar vota sută la sută, dar din păcate, ca să poţi face ceva în 
municipiu ai nevoie de bani. Mă bucur că nu păţim aşa cum s-a întâmplat în ce priveşte 
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ANAF, că dacă cineva are o datorie de 500 lei, pe lângă asta mai plăteşte şi o amendă de 
1700 lei. Nu este amendă, s-a creat un centru cu un soft imens la Rîmnicu Vîlcea, şi cine 
are datorie pe un trimestru mai mult de 500 lei, plăteşte 1700 lei în plus. 

Dl. consilier Maior:  - supun la vot proiectul de hotărâre cu amendamentul făcut 
de dl. Torzsok: 

Cine este pentru? – 13 voturi 
Cine este împotrivă? – 3 voturi (Ciotlăuş I., Sîmpălean D., Pui S.) 
Cine se abţine? – 3 abţineri  (Someşan C., Loghin L., Puiac C.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 13 voturi pentru, 3 voturi împotrivă şi 3 abţineri. 
(Nu a votat dl. consilier Sabău O.) 
Punctul nr. 3 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea taxelor speciale pentru anul 2014: 
Dl. consilier Maior:  -  supun la vot proiectul de hotărâre în varianta II. 
Cine este pentru? – 13 voturi 
Cine este împotrivă? – 3 voturi (Ciotlăuş I., Sîmpălean D., Pui S.) 
Cine se abţine? – 4 abţineri (Sabău O., Someşan C., Loghin L., Puiac C.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 13 voturi pentru, 3 voturi împotrivă şi 4 abţineri. 
Punctul nr. 4 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea nivelului unor taxe pentru eliberarea, 

completarea şi modificarea avizelor de funcţionare pentru desfăşurarea unor activităţi 
economice şi a autorizaţiilor de funcţionare pentru unităţi de alimentaţie publică pentru 
anul 2014: 

Dl. consilier Maior:  - în dosare avem varianta III a materialului, agreată de toate 
comisiile. 

Supun la vot proiectul de hotărâre în varianta III. 
Cine este pentru? – 13 voturi 
Cine este împotrivă? – 3 voturi (Ciotlăuş I., Sîmpălean D., Pui S.) 
Cine se abţine? – 4 abţineri (Sabău O., Someşan C., Loghin L., Puiac C.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 13 voturi pentru, 3 voturi împotrivă şi 4 abţineri. 
Punctul nr. 5 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind stabilirea cuantumului taxelor locale pentru emiterea 

certificatelor, avizelor şi autorizaţiilor în anul fiscal 2014, aferente activităţii Direcţiei 
Arhitect Şef: 

Dl. consilier Maior:  - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 13 voturi 
Cine este împotrivă? – 3 voturi (Ciotlăuş I., Sîmpălean D., Pui S.) 
Cine se abţine? – 4 abţineri (Sabău O., Someşan C., Loghin L., Puiac C.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 13 voturi pentru, 3 voturi împotrivă şi 4 abţineri. 
Punctul nr. 6 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea cuantumului unor taxe speciale ce vor fi 

percepute de direcţia ”Arhitect Şef” pentru anul 2014: 
Dl. consilier Maior:  - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv  
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 16 voturi 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? – 4 abţineri (Sabău O., Someşan C., Loghin L., Puiac C.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 16 voturi pentru şi 4 abţineri. 
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Punctul nr. 7 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea contravalorii serviciilor prestate, de către 

Serviciul public – Administraţia domeniului public, pentru anul 2014: 
Dl. consilier Maior:  - avem în dosare varianta II a proiectului de hotărâre care 

cuprinde obiecţiile comisiilor de specialitate. 
Cu obiecţiile făcute de comisii, supun la vot proiectul de hotărâre, varianta II. 
Cine este pentru? – 13 voturi 
Cine este împotrivă? – 3 voturi (Ciotlăuş I., Sîmpălean D., Pui S.) 
Cine se abţine? – 4 abţineri (Sabău O., Someşan C., Loghin L., Puiac C.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 13 voturi pentru, 3 voturi împotrivă şi 4 abţineri. 
Punctul nr. 8 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea  contravalorii serviciilor prestate de Direcţia 

Tehnică pe anul 2014: 
Dl. consilier Maior:  - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 13 voturi 
Cine este împotrivă? – 3 voturi (Ciotlăuş I., Sîmpălean D., Pui S.) 
Cine se abţine? – 4 abţineri (Sabău O., Someşan C., Loghin L., Puiac C.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 13 voturi pentru, 3 voturi împotrivă şi 4 abţineri. 
Punctul nr. 9 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind stabilirea contravalorii serviciilor prestate de către  

Serviciul Fond Funciar şi Registrul Agricol pe anul 2014: 
Dl. consilier Maior: - avem în dosare varianta II a expunerii de motive care 

cuprinde comparaţia taxelor pe 2013 şi 2014, conform solicitării comisiei juridice. 
Varianta II o supun la vot. 
Cine este pentru? – 13 voturi 
Cine este împotrivă? – 3 voturi (Ciotlăuş I., Sîmpălean D., Pui S.) 
Cine se abţine? – 4 abţineri (Sabău O., Someşan C., Loghin L., Puiac C.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 13 voturi pentru, 3 voturi împotrivă şi 4 abţineri. 
Punctul nr. 10 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind contravaloarea serviciilor prestate pe anul 2014, de 

către Serviciul Stare Civilă: 
Dl. consilier Maior:  -  raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 13 voturi 
Cine este împotrivă? – 3 voturi (Ciotlăuş I., Sîmpălean D., Pui S.) 
Cine se abţine? – 4 abţineri (Sabău O., Someşan C., Loghin L., Puiac C.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 13 voturi pentru, 3 voturi împotrivă şi 4 abţineri. 
Punctul nr. 11 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea contravalorii serviciilor prestate pentru anul 

2014 pentru Complexul de Agrement şi Sport “Mureşul” şi Bazinul  Acoperit Piscina 
“ ing.Mircea Birău”: 

Dl. consilier Maior:  - supun la vot amânarea proiectului de hotărâre. 
Cine este pentru? – 15 voturi 
Cine este împotrivă? – 1 vot (Puiac C.) 
Cine se abţine? – 4 abţineri (Ciotlăuş I., Sîmpălean D., Loghin L., Pui S.) 
Proiectul de hotărâre s-a amânat. 
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Punctul nr. 12 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind contravaloarea serviciilor prestate de către Serviciul 

Public de Utilităţi Municipale pentru anul 2014: 
Dl. consilier Maior:  - raportul a patru comisii de specialitate este pozitiv. Comisia 

juridică a optat pentru discuţii în plen. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 13 voturi 
Cine este împotrivă? – 3 voturi (Ciotlăuş I., Sîmpălean D., Pui S.) 
Cine se abţine? – 4 abţineri (Sabău O., Someşan C., Loghin L., Puiac C.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 13 voturi pentru, 3 voturi împotrivă şi 4 abţineri 
Punctul nr. 13 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea nivelurilor unor  taxele speciale şi amenzi pe 

anul 2014, percepute prin Administraţia Serelor, Parcurilor şi Zonelor Verzi: 
Dl. consilier Maior:  - am primit informarea solicitată care spune: taxele în 

cuantum de 41 lei/arbore, 30 lei pentru metru liniar de gard viu, tot ce aţi trecut, supun la 
vot proiectul de hotărâre cu amendamentele făcute. 

Cine este pentru? – 13 voturi 
Cine este împotrivă? – 3 voturi (Ciotlăuş I., Sîmpălean D., Pui S.) 
Cine se abţine? – 4 abţineri (Sabău O., Someşan C., Loghin L., Puiac C.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 13 voturi pentru, 3 voturi împotrivă şi 4 abţineri. 
Punctul nr. 14 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea taxelor speciale pe anul 2014, percepute de 

Administraţia Grădinii Zoologice şi a Platoului Corneşti: 
Dl. consilier Maior:  - supun la vot amânarea proiectului de hotărâre. 
supun la vot proiectul de hotărâre 
Cine este pentru? – 14 voturi 
Cine este împotrivă? – 3 voturi (Sabău O., Loghin L., Puiac C.) 
Cine se abţine? – 3 abţineri (Ciotlăuş I., Sîmpălean D., Pui S.) 
Proiectul de hotărâre s-a amânat. 
Punctul nr. 16 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local al Unităţii Administrativ 

Teritoriale - Municipiul Tîrgu Mureş pentru anul 2013: 
Dl. consilier Maior:  - supun la vot proiectul de hotărâre în varianta II. 
Cine este pentru? – 13 voturi  
Cine este împotrivă? - 3 voturi (Ciotlăuş I., Sîmpălean D., Pui S.) 
Cine se abţine? – 4 abţineri (Sabău O., Someşan C., Loghin L., Puiac C.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 13 voturi pentru, 3 voturi împotrivă şi 4 abţineri. 
Punctul nr. 17 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea contului de execuţie a bugetului Unităţii 

Administrativ Teritoriale - Municipiul Tîrgu Mureş pe trimestrul III 2013: 
Dl. consilier Maior:  - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
D-na viceprimar Ciotlăuş: - referitor la execuţia bugetară, PNL va vota 

împotrivă, având în vedere următoarele aspecte: execuţia este haotică faţă de bugetul 
aprobat pe 2013 de către consiliul local, faţă de plata discriminatorie către furnizori, 
neplata burselor şcolare, neexecutarea capitolelor de investiţii aprobate pentru anul 2013. 
Asta în condiţiile unor rectificări pozitive la care bugetul municipiului, de la 368 milioane 
lei la începutul anului a ajuns la 433 milioane lei, azi, prin rectificarea bugetară. 
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Dl. consilier Maior:  - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 17 voturi  
Cine este împotrivă? – 3 voturi (Ciotlăuş I., Sîmpălean D., Pui S.) 
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru şi 3 voturi împotrivă. 
Punctul nr. 18 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea acordării unor facilităţi fiscale pentru 

proprietarii de imobile care au executat lucrări de intervenţie pe cheltuială proprie pentru 
creşterea performanţei energetice ori pentru creşterea calităţii arhitectural-ambientale: 

Dl. consilier Maior:  - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. Supun la vot 
proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? -  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 19  a  fost retras de pe ordinea de zi 
Punctul nr. 20 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea demarării procedurii de acordare a unor 

scutiri de plată a impozitelor şi a schemei de ajutor de minimis pentru atragerea investiţiilor 
şi susţinerea dezvoltării economice a Municipiului Tîrgu Mureş: 

Dl. consilier Maior:  - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. Supun la vot 
proiectul de hotărâre 

Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? -  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 21 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea preţului  minim de pornire la licitaţie, a 

masei lemnoase ce urmează a fi recoltată în anul 2014, din fondul forestier proprietate a 
Municipiului Tîrgu Mureş: 

Dl. consilier Maior:  - raportul comisiei de comerţ este negativ, deoarece nu s-a 
prezentat analiza cost-beneficiu  fără calcule justificate. Am înţeles că s-a prezentat. 
Raportul a 4 comisii de specialitate este pozitiv. 

Dl. consilier Bakos: - în calitatea de preşedinte şi fiind unul din cei care se ocupă 
în mod frecvent, permiteţi-mi să fac nişte lămuriri.  Într-adevăr înainte de şedinţa comisiei 
am primit explicaţii că totul este în ordine în ce priveşte acest material, de fapt nu sunt 
probleme bugetare în ce priveşte această problemă, este vorba numai de preţul de vânzare a 
materialului lemnos. Este vorba de preţul de pornire a licitaţiei şi nu probleme legate de 
buget. În schimb, am o rugăminte, eu voi vota pentru, deşi în comisie am fost printre cei 
care au votat împotrivă, cu condiţia ca cei care se ocupă de gestionarea a 850 hectare  de 
pădure, eu personal aş fi interesat spre anii precedenţi, că nu am primit această informare, 
cu această licitaţie, inclusiv cu aceste sume probabil propuse, cum stăm cu balanţa de 
venituri şi cheltuieli, cu privire la gestionarea acestui fond forestier. Am emoţii ca această 
balanţă să nu fie pozitivă. Am primit promisiuni de la reprezentantul Ocolului silvic, o 
informare la sfârşit de an cu privire la bugetul de venituri şi cheltuieli realizat în urma 
gestionării pădurii Tîrgu-Mureşului. 

Dl. consilier Maior:  - supun la vot proiectul de hotărâre 
Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 
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Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? -  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 22 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea amplasării statuii regelui dac Decebal: 
Dl. viceprimar Peti: - fiind un subiect sensibil, din nou o să mă adresez dv. în 

limba română. O să apelez în primul rând la doamnele din consiliul local pentru că am 
încrederea că ele întotdeauna judecă la rece, deşi sunt pline de sentimente şi afecţiune, 
întotdeauna ne arată calea cea bună. Nu vă ascund faptul că întotdeauna am avut o relaţie 
bună cu doamnele şi domnişoarele şi apelez în primul rând la dv. şi desigur şi la domnii 
colegi. 

Noi, aşa cum am spus deja astăzi, suntem şi reprezentăm populaţia Tîrgu-Mureş 
aşa cum este foarte colorată, diversificată şi foarte valoroasă. Comunitatea aşteaptă de la 
noi să fim un bun exemplu pentru toţi târgumureşenii, de înţelegere reciprocă, respect, şi eu 
nu am fost de foarte multe ori aşa de direct, dar vă spun astăzi că mi-aş dori foarte tare  
când mă întâlnesc cu aceste trei doamne, dacă m-ar saluta  o singură dată „sio, Andris,.. iar 
eu aş răspunde: „bună, Ioana!, bună, Ionela! Bună, Cristina! Ce mai faci, cum eşti?” Mi-aş 
dori acest lucru. Poate sunt naiv, sau optimist, sau poate nu merit; nu ştiu. Ceea ce aş dori 
să vă spun este că întotdeauna am avut o cutumă aici în consiliul local, când s-a propus o 
atribuire de denumire, sau amplasarea unei statui, sau atribuirea unei denumiri la o stradă, 
întotdeauna a existat paritatea.  De aceea, aş dori să respectăm în continuare această 
cutumă şi astăzi să nu luăm o decizie şi să amânăm materialul. 

Dl. consilier Maior: - eu aş face un mic amendament, chiar dacă suntem pentru 
amânare, dat data viitoare  să fim pregătii cu două să nu fie situaţia că unul trece şi unul nu.  

Supun la vot amânarea  proiectului de hotărâre pentru viitoarea şedinţă, fie ea 
ordinară sau extraordinară. 

Cine este pentru? – 12 voturi 
Cine este împotrivă? – 6 voturi (Ciotlăuş I., Pui S., Sîmpălean D., Loghin L., Puiac 

C., Someşan C.) 
Cine se abţine? - 2 abţineri (Roman I., Sabău O.) 
Proiectul de hotărâre s-a amânat. 
Punctul nr. 23 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei de urbanism ”Plan Urbanistic 

Zonal - reconformare zonă şi parcelare teren, stabilire reglementări privind organizarea 
reţelei stradale, infrastructurii edilitare şi construirea de locuinţe unifamiliale, str. Viile 
1Mai, f.nr.” cu regulamentul local de urbanism aferent, proprietari - beneficiari: Molnar 
Aron Gabor- S.C. ”Aramis” S.R.L., Muntean Marius Bogdan şi Muntean Diana Ionela: 

Dl. consilier Maior:  - supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? -  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 24 a fost retas de pe ordinea de zi 
D-na viceprimar Ciotlăuş: - referitor la punctul 24 cu reabilitarea şi mansardarea 

Grădiniţei cu program prelungit nr. 16, într-adevăr materialul în forma propusă nu 
îndeplinea condiţiile legale, dar dv. deja aţi procedat la licitaţia acestei lucrări înainte ca 
indicatorii tehnico economici să fie aprobaţi. Vreau să vă aduc aminte că în bugetul iniţial 
al municipiului s-au alocat pentru această grădiniţă 250 mii lei, iar acum veniţi în faţa 
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noastră şi cereţi 5 milioane lei. Cred că pentru 5 milioane lei, pentru o lucrare care deja este 
licitată şi atribuit, ar fi trebuit să veniţi cu indicatorii în faţa noastră, corect pentru aprobare; 
şi cu studiu de fezabilitate, evident. 

Dl. consilier Maior:  - am spus că nu mai intervin, dar când aud aşa o prostie, 
licitată, atribuită, deja totul e clar, s-a adjudecat. Sau mai bine mă abţin. 

Dl. consilier Bakos: - şi eu aşteptam materialul cu grădiniţa, fiindcă în urmă cu 
câteva zile am avut întâlnire cu un grup de părinţi care au prezentat o situaţie aproape 
tragică la o altă grădiniţă, şi am rugămintea ca şi Grădiniţa Arlechino să intre, d-na Rus 
este directorul de acolo, sunt nişte condiţii care nu sunt demne pentru Tîrgu-Mureş, dacă 
puteţi, doamnă Oşan, să facă o verificare acolo, fiindcă e inimaginabil ce se întâmplă acolo. 

Dl. consilier Maior: - la prima şedinţă se va aduce materialul.  
Punctul nr. 25 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind modificarea Hotărârii Consiliului local municipal nr. 

83/27.03.2008 referitoare la trecerea unor mijloace fixe aparţinând domeniului public al 
Municipiului Tîrgu Mureş în domeniul privat al acestuia, scoaterea din funcţiune, casarea 
şi demolarea acestora: 

Dl. consilier Maior:  - conform comisiei de buget, avem în dosare varianta II a 
proiectului de hotărâre. Vă rog să faceţi nominalizări pentru doi consilieri locali. 

Au fost propuşi d-na Ciotlăuş Ionela  şi dl. Jozsa Tibor. 
Supun la vot proiectul de hotărâre cu propunerile făcute. 
Cine este pentru? – 14 voturi 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? – 6 abţineri (Ciotluş I., Pui S., Sabău O., Sîmpălean D., Loghin L., 

Puiac C.)  
Hotărârea a fost adoptată cu 14 voturi pentru şi 6 abţineri. 
Punctul nr. 26 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind cuprinderea în Contractul de delegare a gestiunii 

serviciilor de alimentare cu apă şi canalizare încheiat cu operatorul S.C. Compania 
Aquaserv S.A. Tîrgu Mureş a  cheltuielilor indirecte repartizate pe mijloacele fixe realizate 
prin lucrările de investiţie aferente programului ISPA: ”Extindere reţele de canalizare şi 
îmbunătăţiri aduse managementului apelor pluviale în Tîrgu Mureş” şi „Reabilitarea Staţiei 
de tratare a apei potabile Tîrgu Mureş: 

Dl. consilier Maior:  -  la acest material avem varianta II a proiectului de hotărâre 
unde la art. 4 din comisia de predare-primire să fie nominalizaţi doi consilieri locali. 
Domnule Pui, eu vă nominalizez pe dv. Să fie aceeaşi consilieri. 

Dl. consilier Torzsok: - eu ştiu că vă îngrămădiţi la comisii, dar ştiţi ce înseamnă 
acest material? Este o încărcare a unor valori pe mijloacele fixe deja recepţionate? Ce vreţi 
să faceţi în comisie?  

Dl. consilier Maior: - ei nu citesc materialele. Ei vin la consiliu ca să se propună 
în comisii. 

Supun la vot proiectul de hotărâre 
Cine este pentru? –17 voturi  
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? – 3 abţineri (Ciotlăuş I.,, Sîmpălean D., Pui S.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru şi 3 abţineri. 
Punctul nr. 27 din ordinea de zi 
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Proiect de hotărâre privind unele măsuri în reglementarea situaţiei juridice a 
imobilului situat pe B-dul 1 Decembrie 1918, nr. 40 - 42, aflat în proprietatea Municipiului 
Tîrgu Mureş: 

Dl. consilier Maior:  - supun la vot proiectul de hotărâre în varianta II care 
cuprinde solicitările comisiei juridice. 

Cine este pentru? – 19 voturi 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? – 1 abţinere (Ciotlăuş I.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru şi o abţinere. 
Punctul nr. 28 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind unele măsuri în reglementarea situaţiei juridice a 

imobilului situat pe str. Negoiului, aflat în proprietatea Municipiului Tîrgu Mureş: 
Dl. consilier Maior:  - avem în dosare varianta II a proiectului de hotărâre, care 

cuprinde solicitările comisiei juridice. 
Supun la vot proiectul de hotărâre în varianta II. 
Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 29 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind unele măsuri în reglementarea situaţiei juridice a 

imobilului situat pe str. Berlin, nr. 3, aflat în proprietatea Municipiului Tîrgu-Mureş: 
Dl. consilier Maior:  - avem în dosare varianta II a proiectului de hotărâre, care 

cuprinde solicitările comisiei juridice. 
Supun la vot proiectul de hotărâre în varinata II. 
Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? -  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 30 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind unele măsuri în reglementarea situaţiei juridice a 

imobilului situat pe str. Berlin, nr. 5 şi nr. 7, aflat în proprietatea Municipiului Tîrgu- 
Mureş: 

Dl. consilier Maior:  - avem în dosare varianta II a proiectului de hotărâre, care 
cuprinde solicitările comisiei juridice. 

Supun la vot proiectul de hotărâre în varinata II. 
Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? -  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 31 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind unele măsuri în reglementarea situaţiei juridice a 

imobilului situat pe str. Berlin, nr. 9, aflat în proprietatea Municipiului Tîrgu Mureş: 
Dl. consilier Maior:  -  avem în dosare varianta II a proiectului de hotărâre, care 

cuprinde solicitările comisiei juridice. 
Supun la vot proiectul de hotărâre în varianta II. 
Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? -  
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Cine se abţine? -  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
 
Punctul nr. 32 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind unele măsuri în reglementarea situaţiei juridice a 

imobilului situat pe B-dul Pandurilor, nr. 48, aflat în proprietatea Municipiului Tîrgu- 
Mureş: 

Dl. consilier Maior:  - avem în dosare varianta II a proiectului de hotărâre, care 
cuprinde solicitările comisiei juridice. 

Supun la vot proiectul de hotărâre în varianta II. 
Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? -  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 33 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind unele măsuri în reglementarea situaţiei juridice a 

imobilului situat pe B-dul Pandurilor, nr. 56, aflat în proprietatea Municipiului Tîrgu-
Mureş: 

Dl. consilier Maior:  - avem în dosare varianta II a proiectului de hotărâre, care 
cuprinde solicitările comisiei juridice. 

Supun la vot proiectul de hotărâre în varianta II. 
Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? -  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 34 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind unele măsuri în reglementarea situaţiei juridice a 

imobilului situat pe str. Predeal aflat în proprietatea Municipiului Tîrgu-Mureş: 
Dl. consilier Maior:  - avem în dosare varianta II a proiectului de hotărâre, care 

cuprinde solicitările comisiei juridice. 
Supun la vot proiectul de hotărâre în varianta II. 
Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? -  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 35 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind unele măsuri în reglementarea situaţiei juridice a 

imobilului situat pe str. Suceava, aflat în proprietatea Municipiului Tîrgu-Mureş: 
Dl. consilier Maior:  - avem în dosare varianta II a proiectului de hotărâre, care 

cuprinde solicitările comisiei juridice. 
Supun la vot proiectul de hotărâre în varianta II. 
Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? -  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 36 din ordinea de zi 
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Proiect de hotărâre privind unele măsuri în reglementarea înscrierii provizorii în 
cartea funciară a unor  suprafeţe de teren aflate în patrimoniul Municipiului Tîrgu- Mureş 
în vederea realizarii  investiţiei “Racord stradal B-dul Burebista - pod peste râul Mureş”: 

Dl. consilier Maior:  - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? -  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 37 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind scoaterea din anexa nr. 1 a Hotărârii Consiliului local 

municipal Tîrgu Mureş nr. 180/2011 a unor terenuri aflate în domeniul public al 
Municipiului Tîrgu-Mureş şi concesiunea S.C. Administrator Imobile şi Pieţe S.R.L. şi 
predarea acestora către Municipiul Tîrgu-Mureş: 

Dl. consilier Maior:  - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Vă rog să faceţi nominalizări pentru cinci consilieri locali care să facă parte din 

comisia de predare-primire a terenurilor respective. 
Să fie cei doi viceprimari şi ceilalţi trei să fie din executiv. 
Dl. consilier Bakos: - este doar o formalitate, nu ştiu cine a propus cinci. Ar fi fost 

de ajuns unul. 
Dl. consilier Maior:  - supun la vot proiectul de hotărâre cu propunerile făcute. 
Cine este pentru? – 19 voturi  
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? – 1 abţinere (Peti A.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru şi o abţinere. 
 
P A U Z Ă 
 
Punctul nr. 38 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind unele măsuri în reglementarea unor amplasamente din 

Complexul de agrement şi sport „Mureşul” pentru doamna Sarchiz Carmen: 
Dl. consilier Maior:  - la primul punct, cu renunţarea la suprafaţa de, unde se 

termină din prezenta hotărâre, cu renunţarea la suprafaţa de 40 mp de pe actualul 
amplasament. Mie mi se pare logic şi aşa trebuie să fie. Redevenţa se va achita potrivit 
hotărârii consiliului local municipal în vigoare, este la punctul 4, redevenţa se va achita. La 
art. 6 cu ducerea la îndeplinire, unde scrie Serviciul  concesionări, în funcţie de destinaţia 
spaţiilor unificate. Dacă va fi protocol, protocol va plăti, dacă va fi berărie, va fi taxă de 
berărie, deci, e vorba de taxe. Cu amendamentele făcute, supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 18 voturi 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? – 2 abţineri (Loghin L., Sabău O.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi pentru şi 2 abţineri. 
Punctul nr. 39 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind modificarea art. 1 al Hotărârii Consiliului local 

municipal nr. 88/26.04.2001 referitoare la preluarea în concesiune a unor spaţii cu altă 
destinaţie decât locuinţă aflate în administrarea directă a Primăriei Municipiului Tîrgu 
Mureş: 
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Dl. consilier Maior:  - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. Supun la vot 
proiectul de hotărâre.  

Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 40 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind sprijinirea unor unităţi de cult din Municipiul Tîrgu 

Mureş pe anul 2013, în baza O.G. nr. 82/2001 cu modificările şi completările ulterioare şi a 
H.G. nr. 1470/2002 cu modificările şi completările ulterioare: 

Dl. consilier Maior:  - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv.  Supun la 
vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? -  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 41 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind prelungirea unor contracte de închiriere pentru spaţii cu 

altă destinaţie decât aceea de locuinţă, precum şi repartizarea  spaţiilor aflate în 
proprietatea municipalităţii: 

Dl. consilier Maior:  - supun la vot proiectul de hotărâre în varianta II. 
Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? -  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 42 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind valorificarea spaţiului situat in str. Cisnădiei nr. 1 aflat 

în proprietatea municipalităţii: 
Dl. consilier Maior:  - comisiile de specialitate au optat pentru varianta IV a 

proiectului de hotărâre, predarea la SC Locativ SA şi închiriere prin licitaţie publică.  
Supun la vot proiectul de hotărâre  în varianta IV. 
Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? -  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 43 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind reglementarea situaţiei chioşcurilor de difuzare de 

presă şi carte de pe amplasamentele din zona centrală şi de cartier situate pe domeniul 
public şi privat al Municipiului Tîrgu Mureş: 

Dl. consilier Maior:  - comisiile de specialitate au optat pentru varianta II a 
proiectului de hotărâre. 

Supun la vot proiectul de hotărâre.  
Cine este pentru? – 17 voturi 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? – 3 abţineri (Ciotlăuş I., Sîmpălean D., Pui S.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru şi 3 abţineri. 
Punctul nr. 44 din ordinea de zi 
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Proiect de hotărâre privind aprobarea termenelor de depunere a proiectelor 
sportive pe anul 2014: 

Dl. consilier Maior:  - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? -  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 45 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind completarea Hotărârii Consiliului local municipal nr. 

125/2001 referitoare la modificarea şi completarea inventarului bunurilor ce constituie 
domeniul public al Municipiului Tîrgu Mureş, aprobat prin Hotărârea Consiliului local nr. 
213/1999. 

Dl. consilier Maior:  - raportul a patru comisii de specialitate este pozitiv, comisia 
de buget finanţe solicită. 

Dl. viceprimar Peti: - după cum bine ştiţi, este vorba de patrimoniul aferent 
Spitalului clinic judeţean, care a fost propus de către guvernările anterioare să devină şi 
spital regional, desigur după dezvoltarea infrastructurii. Acest patrimoniu a făcut obiectul 
unor judecăţi în faţa instanţelor şi după 10 ani s-a ajuns la o sentinţă judecătorească 
definitivă şi irevocabilă, respectiv executorie, noi ne gândim, deoarece este mărul 
discordiei, ce va fi, cum va fi, pentru ce destinaţie va fi folosit acest patrimoniu care 
desigur având în vedere şi criteriile de înregistrare, întabulare în cadastru, ating şi alte 
obiecte de patrimoniu, cum ar fi cimitirul orăşenesc, blocurile ANL, chiar şi proprietăţi 
private, respectiv nu dorim să continuăm divergenţele cu colegii noştri de la Consiliul 
judeţean, venim cu o propunere de înfiinţare a unei comisii de dialog cu  dânşii, pentru a 
găsi o soluţie de compromis benefică ambelor părţi, dar având în vedere în primul rând 
interesul oraşului. De aceea propun varianta II pe care o primiţi în acest moment. 

D-na consilier Karacsony: - în completare, aş vrea să vă spun că susţin sută la 
sută varianta II. Aş mai dori să vă spun că în Sentinţa judecătorească nu este definită 
mărimea drepturilor asupra împărţirii terenurilor. Ştiind că terenul este întabulat în 
proprietatea Consiliului judeţean, am dori ca suprafaţa terenului proprietatea municipiului  
Tîrgu-Mureş, să fie foarte bine definită şi în evitarea unor viitoare litigii în faţa instanţelor 
judecătoreşti ar fi bine ca părţile să se înţeleagă. Este de la sine înţeles că, comisia 
respectivă  va trebui să clarifice până la şedinţa viitoare această situaţie. 

D-na viceprimar Ciotlăuş: - referitor la proiectul de hotărâre, vreau să vă aduc la 
cunoştinţă faptul că nu avem în mape pentru a analiza hotărârea instanţei înaltei Curţi. De 
asemenea, nu avem o informare din partea Casei de avocatură „Iordăchescu şi asociaţii” 
care conform contractului pentru care a primit 3 mii de euro trebuia să ne facă o informare 
punctuală din punct de vedere al acestuia în ceea ce priveşte rezultatele procesului în care 
ne-a reprezentat. De asemenea, respingerea anexei de către Înalta Curte, nu admite 
proprietatea în favoarea municipiului, proprietar tabular în continuare rămâne Statul 
Român, municipiul nu are prin urmare nici un fel de titlu pentru a-şi introduce în 
completarea inventarului domeniului public. De asemenea, aş vrea să vă aduc la cunoştinţă 
faptul că este o hotărâre a consiliului judeţean, HCL nr. 168 din 2010, în care corpul stradal 
şi cimitirul care s-au extins pe proprietatea statului au fost transmise municipiului, dar la 
acel moment municipiul nu a fost interesat pentru a le prelua. Sperăm că în urma acestei 
comisii de dialog să reuşim să aducem la municipiu ce este al municipiului.  
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Dl. consilier Pui: - vreau să fac propuneri pentru comisia specială. Propun pe d-na 
Ciotlăuş şi pe dl. Sabău.  

Dl. consilier Maior:  - propun pe dl. Peti şi pe dl. Torzsok. 
Dl. consilier Sabău: - într-adevăr, poate această situaţie ar debloca puţin nişte 

lucruri. Neavând o discuţie înainte cu dv. şi nu înţeleg exact, dacă voi fi propus în această 
comisie, vreau să ştiu ce am de făcut. Eu înţeleg că este o comisie de dialog, dar oare 
această comisie nu ar trebui printre altele să-şi spună un punct de vedere juridic cu privire 
la cine e proprietar, pe ce e proprietar, etc. 

Dl. viceprimar Peti. – de aceea v-am racolat pe dv.  
Dl. consilier Sabău: - eventual, să precizăm că, comisia se va exprima şi juridic, 

nu doar că va face un dialog, o analiză. 
Dl. consilier Maior : - va face un raport care se va prezenta consiliului local şi din 

punct de vedere juridic. E ok aşa? 
Dl. consilier Sabău: - în formula aceasta, da. 
Dl. consilier Maior:  - supun la  vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Am omis la punctul 43 cu chioşcurile de carte de presă, să nominalizăm cinci 

consilieri.  Nominalizaţi cinci consilieri sau punem  din executiv? 
Vă rog să faceţi propuneri. Dacă nu sunt propuneri, se vor nominaliza din partea 

executivului. 
D-na secretar Cioban: - cei doi viceprimari şi restul din executiv. 
Dl. viceprimar Peti: - propun pe dl. consilier Bakos. 
D-na secretar Cioban: - încă unul. 
Dl. consilier Maior: -  propun pe dl.  consilier Matei. 
Supun la vot. 
Cine este pentru? – 18 voturi 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? – 2 abţineri (Ciotlăuş I., Matei D.) 
Vă rog să faceţi propunere pentru preşedintele următoarei şedinţe ordinare a 

consiliului local. 
Dl. consilier Benedek: - propun pe dl. Peti Andrei. 
Dl. consilier Maior:  - supun votului dv. propunerea făcută de dl. Benedek. 
Cine este pentru? – 20 voturi 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? –  
Preşedintele  următoarei şedinţe de consiliu va fi dl. Peti Andrei. 

 
 

Nemaifiind alte discuţii la ordinea de zi, lucrările şedinţei ordinare a Consiliului 
local se încheie.  
 
 

Dl. consilier Maior Claudiu  – preşedinte de şedinţă _____________ 
D-na Cioban Maria – Secretarul Municipiului Tîrgu-M ureş ______ 
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